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Ruokolahden vanhus- ja vammaisneuvosto aloitti toimintansa vuonna 
2001. Vuodesta 2013 alkaen Ruokolahdella ei ole ollut omaa 
vammaisneuvostoa, vaan neuvosto on ollut yhteinen Imatran ja Rautjärven 
kanssa.  Imatran kaupunki on pyytänyt 31.8.2021 mennessä Ruokolahden 
kunnan kantaa seudullisen vammaisneuvoston perustamiseen.  
 
Rautjärven kunnanhallitus on 16.8.2021 § 145 päättänyt että, Rautjärven 
kuntaan perustetaan yhdistetty vanhus- ja vammaisneuvosto 
valtuustokaudelle 2021–2025 ja yhteistyösopimus Imatran 
vammaisneuvoston kanssa päätetään. 
 
Vammaisasiat ovat erityisasiantuntemusta edellyttävä alue, jossa yksittäis-
tä kuntaa laajempi toiminta-alue voi olla perusteltu ja useat 
vammaisjärjestöt toimivatkin monikuntaisina, Ruokolahdella yhdessä 
eritysesti imatralaisten kanssa. Ruokolahden kunnanhallitus näki 
vammaisasioiden organisoinnin yhteiseen järjestöorganisaatioon 
(neuvostoon) Imatran kanssa perusteltuna vuonna 2013 (kh 5.2.2013 / § 
53).  
 
Toisaalta on tullut myös palautetta, että yhteinen vammaisneuvosto 
Imatran kanssa on koettu etäiseksi ja Imatra-keskeiseksi. 
Vammaisneuvoston toiminnan järjestäminen kunnan omana toimintana 
voisi lisätä toiminnan paikallisuutta.  
 
Ongelmana aiemmin on koettu se, että oman kunnan järjestämänä 
vammaisneuvostoon on ollut haasteellista saada jäseniä. 
Vammaisneuvostoa ei olekaan tarkoituksenmukaista järjestää omana 
vaikuttamistoimielimenä, koska vammaisjärjestöjen edustus kunnassa on 
varsin vähäistä. Mikäli halutaan luopua seudullisesta yhteistyöstä Imatran 
kaupungin kanssa, vanhus- ja vammaisneuvosto kannattaa yhdistää 
yhdeksi toimielimeksi.  
 

Esittelijä Va. kunnanjohtaja Matias Hilden    
 

Päätösehdotus Ruokolahden kunnanhallitus päättää, että vammaisneuvosto kaudella 
2021–2025 on edelleen yhteinen Imatran kaupungin kanssa. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 


